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US detention facility in Guantanamo was set up 5 years ago – 
Council of Europe Secretary General calls for its immediate 
closure 
 
Strasbourg, 09.01 2007 - “Guantanamo is a flagrant violation of human rights, an 
embarrassment to the United States of America and a liability in the world’s fight against 
terrorism. If individuals are suspected of terrorist activities, they should be properly tried 
in a court of law- if not, they should be released, and the detention camp, set up five 
years ago this Thursday, should be immediately closed down. 
 
If we want to defeat terrorists, we must remain faithful to our ideas and values.  People 
around the world must know that we are right, and that terrorists are wrong - that we are 
just, and that the terrorists are criminals. We cannot win the war against terror with 
secret prisons, with torture, with inhuman and degrading treatment, with people being 
kept in a legal limbo and deprived of safeguards which are the foundation of our systems 
of justice and our democracies. These methods are exactly what terrorists want.  They 
want us to give up the most fundamental, defining features of our freedom.  They want to 
set a wrong against a wrong. If we are determined to defeat terrorism, instead of merely 
fighting it, we must not give in to them.”  
 
Terry Davis, Secretary General of the Council of Europe 
 
Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe plaide pour 
la fermeture immédiate de Guantanamo 
 
Strasbourg, 09.01.2007 - "Le centre de Guantanamo est une violation flagrante des 
droits de l'homme, une honte pour les Etats-Unis d'Amérique et un handicap dans la 
lutte mondiale contre le terrorisme. Toute personne soupçonnée d'activités terroristes 
devrait être dûment traduite devant un tribunal et, sinon, être libérée. Le camp de 
détention, créé il y a cinq ans ce jeudi, doit être fermé immédiatement. 
 
Pour vaincre les terroristes, il faut rester fidèles à nos idées et à nos valeurs. Les 
femmes et les hommes du monde entier doivent comprendre que nous avons raison et 
que les terroristes ont tort, que notre cause est juste et que les terroristes sont des 
criminels. On ne peut gagner la guerre contre la terreur par des prisons secrètes, par la 
torture, par des traitements inhumains ou dégradants, par la détention de personnes, 
laissées dans un vide juridique et privées des sauvegardes qui sont les bases de notre 
système juridique et de notre démocratie. Le recours à ces méthodes fait le jeu des 
terroristes. Ceux-ci souhaitent que nous renoncions à ce que nous avons de 
fondamental et qui définit les contours de notre liberté. Ils veulent opposer un tort à un 
autre. Si nous sommes résolus à vaincre ce fléau et non pas simplement à le combattre, 
il importe de ne pas entrer dans leur jeu." 
 
Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe 
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